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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum Sida 

Tekniska nämnden 2024-03-27 

 

1  

Plats och tid Kommunfullmäktiges sammanträdesrum, Kommunhuset, klockan 13.15-17.10 
Vissa personuppgifter kan vara raderade p g a gällande lag 

  
Beslutande Peter Ristikartano (MP) ordf   
 Jim Larsson (S)   
 Reinder Nispeling (L)  
 Rolf Lindström (M)  
 Mattias Janssen (SD)  
   
   
   

 
Övriga deltagande Ersättare: Jesper Bertilsson (L), Stig Erik Nyman (KD), Sigrid Moser Nyman 

(SD), sekreterare Marcellino Roaks, förvaltningschef Anders Almroth, övriga 

se § 30. 

 

Närvarorätt Tekniska nämnden beslutar att medge närvarorätt för samtliga närvarande.  
  
Utses att justera  Reinder Nispeling (L) 
 

Justeringens plats och tid Kommunhuset den 3 april 2024 klockan 8.00 
 

Underskrifter  Paragrafer 30 - 45 
  Sekreterare ……………………………………………………………………… 

  Marcellino Roaks 
  

 Ordförande ……………………………………………………………………………………………………… 

  Peter Ristikartano (MP)  
    

 Justerande ……………………………………………………………………………………………………… 

  Reinder Nispeling (L) 
  

 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ och §§ Tekniska nämnden §§ 30 - 45 
  

Sammanträdesdatum 2024-03-27 
  

Anslaget uppsättes 2024-04-03 Anslaget nedtages 2024-04-25 

Förvaringsplats för protokollet Nämndkansliet 
  

Underskrift ………………………………………………………. 
Marcellino Roaks 
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TN § 30 

 

Föredragning/besvarande av frågor inför beslut    

 

Under dagen har föredragning och besvarande av frågor hållits under paragra-

ferna: 

 

§ 31 – XX och XX (Mälarenergi Vatten AB), kommunstrateg Magnus 

Gustafsson, projektledare Anders Allöv, projektledare Helena Reimerth, 

avdelningschef Elisabeth Pettersson och controller Jennie Högnäsbacka 

§ 32 – Gata/park chef Elvira Jansson 

§§ 33-34 – Projektledare Helena Reimerth 

§§ 35-36 – Fastighetsförvaltare Robert Rosendrake 

§ 37 – Driftchef Einar Hägglöf 

§§ 38-40 – Projektledare Anders Allöv 

§ 41 – Verksamhetsutvecklare Mia Uhlin 

§ 42 – Controller Jennie Högnäsbacka 
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TN § 31 

 

Information från förvaltningen m fl    Dnr 14/24 

 

Information från XX och XX, Mälarenergi Vatten AB, om vad som sker under 

2024 för Mälarenergi (Hallstahammars kommun). 

 

Information från kommunstrategen om ’’Regional Utvecklingsstrategi (RUS)’’. 

 

Förvaltningen informerar om följande: 

 

• Information från städavdelningen – Avdelningschefen för 

städavdelningen informerar om situationen på städavdelningen. 

 

• EBUP – Projektering av Tunboskolan pågår och projektet håller sig 

inom budget.  

 

• Vallmobadet – Projektledaren informerar om att tidplanen och budgeten 

hålls och allt arbete ska vara färdigställt till efter semestern 2024. 

 

• Nibbleskolan – förstudie är framtagen och förberedelser för nästa steg 

pågår.  

 

• Näslundskolan – Genomgång av kvarvarande punkter avseende 

byggnaden sker under april med entreprenören.  Utemiljö blir klar under 

maj enligt plan. Inga avvikelser ekonomiskt från det som har 

informerats om tidigare.  

 

• Ekonomisk uppföljning – Driftutfallet januari-mars följer budgeten i 

stora drag. Personalkostnaderna är lite lägre än budgeterad.  
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TN § 32 

 

Ansökan om verksamhetsbidrag 2024 - Hallstahammars 

Trafiksäkerhetsförening     Dnr 37/24 

 

Hallstahammars Trafikförening har den 25 januari 2024 inkommit med en 

ansökan om verksamhetsbidrag 2024. Föreningen ansöker om 17 500 kronor i 

verksamhetsbidrag för år 2024.  Förslag till budget och verksamhetsplan för 

2024 bifogas ansökan, vilket är en förutsättning för att bidrag ska betalas ut. 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse att man ser möjligheter att ta hjälp av 

Hallstahammars Trafiksäkerhetsförening i vissa frågor och anser att föreningen 

verksamhet är ett bra komplement till förvaltningens arbete i kommunen. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 mars 2024 § 20. 

 

Tekniska nämnden beslutar 

 

att bevilja Hallstahammars Trafiksäkerhetsförening bidrag för sin verksamhet 

med 17 500 kronor för år 2024. 

 

 

 

 

 
_______ 

Exp till: Gata/park chef  
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TN § 33  

 

Slutrapport avseende fasadrenovering på Linnéagården     Dnr 452/22 

 

Kommunstyrelsen beslutade den 14 november 2022 § 223 att bevilja tekniska 

nämnden starttillstånd för att ianspråkta 4 300 000 kronor från investerings-

budgeten för 2022 för fasadrenovering på Linnéagården. Kommunstyrelsen 

beslutade även att bevilja tekniska nämnden budgetkompensation om 172 376 

kronor för investeringens nettokostnadsökning.  

 

Linnéagården är en äldre träbyggnad som ligger centralt i Kolbäck där kultur- 

och fritidsnämnden bedriver verksamhet. Syftet med projektet var att 

tilläggsisolera fasaden och byta samtliga fönster samt ett antal åtgärder för att 

uppnå myndighetskrav kring tillgänglighet och brand. 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 22 februari 2024 bland annat att 

investeringsbudgeten uppgick till 4 300 000 kronor och projektkostnaden 

slutade på 4 900 000 kronor. Under projektets gång har kostnaden för material 

ökat samt att myndighetskraven för brand förändrades och resulterade i fler åt-

gärder än vad som var planerat från början. Projektet avslutades med ett under-

skott om 0,6 miljoner kronor vilket motsvarar 15 % över budget. Under 2023 

infördes det även att kostnaden för projektledarens tid skulle belasta projektet, 

vilket inte var med i beräkningen från 2020. Projektmålet var att upprätthålla 

skicket på träbyggnaden över tid, då Linnéagården har en central och aktiv roll 

i Kolbäck. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 mars 2024 § 21. 

 

Tekniska nämnden beslutar 

 

att godkänna slutrapport avseende fasadrenovering på Linnéagården och 

överlämna den till kommunstyrelsen. 

 

 

 

 

 
_______ 

Exp till: Kommunstyrelsen 

 Förvaltningschef 

 Projektledare 
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TN § 34 

 

Starttillstånd för byte av värmekabel i hängrännor på Linnéagården  

Dnr 64/24 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 25 januari 2024 bland annat att 

Linnéagården har genomgått en omfattande renovering av fasad, fönster och 

tak. Det man har upptäckt nu när arbetet är klart är att värmekabeln som ligger i 

hängrännorna och stuprören inte har den kapacitet och där funktionen har 

brister. Värmekabelns funktion är att smälta snö och is som hamnar i rännorna 

och stuprören för att det inte ska bilda istappar eller bilda stopp i stuprören. 

Fastighetsavdelningen har noterat att värmekabeln som finns i dag i 

hängrännorna och stuprören har inte den verkningsgrad som bör för att smälta 

snö och is. Värmekabeln har nått sin ålder och har förbrukad kapacitet. 

 

För att hålla ett säkert område kring fastigheten och under vintertid behöver 

man en värmekabel som fungerar annars är det risk för isbildning. En olycka 

kan hända lätt och där risken är att någon förbipasserad kan få en istapp på sig 

och därav kan en förödande olycka inträffa. 

 

Förvaltningen vill ianspråkta medel om 147 000 kronor från 

investeringsbudgeten ’’Planerat fastighetsunderhåll’’. Ingen 

budgetkompensation utgår för investeringens nettokostnadsökning. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 mars 2024 § 22. 

 

Tekniska nämnden beslutar 

 

att bevilja starttillstånd för byte av värmekabel i hängrännor på Linnéagården 

från investeringsbudgeten ’’Tekniska nämndens investeringsreserv’’ om 

147 000 kronor, 

 

att ingen budgetkompensation utgår för investeringens nettokostnadsökning, 

samt 

 

att en slutredovisning av projektet ska ske inom två månader efter projektets 

slutdatum enligt investeringsmallen. 

 

 

 

 
_______ 

Exp till: Förvaltningschef 

 Projektledare 
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TN § 35 

 

Starttillstånd för modernisering av hissar till Parkskolan och 

Lindboskolan – hemställan till kommunstyrelsen     Dnr 62/24 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 19 december 2023 bland annat att 

Parkskolan och Lindboskolan har sammanlagt tre hissar vilka har inspekterats 

och konstaterats överskrida sin tekniska livslängd. Hissarna är över 30 år gamla 

och reservdelar finns inte längre att tillgå. Hissarna bedöms därför behöva 

moderniseras då driften av dom inte längre kan garanteras. Olika lagar och 

bestämmelser berör på olika sätt den fysiska tillgängligheten i skolans lokaler, 

bland annat skollagen, arbetsmiljölagstiftningen och bygglagstiftningen: 

   

• Plan- och byggförordning (2011:338) 3 kap. 4 § anger att en byggnad 

behöver vara försedd med en eller flera hissar eller andra lyftanordning-

ar för att den ska vara tillgänglig och användbar för personer med ned-

satt rörelse- eller orienteringsförmåga 

 

• Utifrån skolplikten måste alla elever, oavsett funktionsförmåga, ha till-

gång till skollokaler som fungerar för dom. Skollagen (1985:1100) bärs 

upp av principen om alla barns lika tillgång till utbildning samt att hän-

syn ska tas till elever i behov av särskilt stöd 

 

• Arbetsmiljölagstiftningen (SFS 1977:1160) anger bestämmelsen om 

arbetsplatsens utformning att arbetsplatser, arbetslokaler och personalut-

rymmen, om det behövs, ska vara tillgängliga för, och kunna användas 

av, arbetstagare med nedsatt rörelse-, syn- eller hörselförmåga. Även 

elever anges i lagstiftningen vilket innebär att om en elev som har 

någon funktionsnedsättning är mottagen på en skola är det skolans 

skyldighet att se till att lokalerna där eleven har sin skolverksamhet är 

tillgängliga och användbara 

 

Förvaltningen har tagit in en offert på hissbytena och kostnaden för detta 

uppgår till 1 500 000 kronor som förvaltningen vill ianspråkta från 

investeringsbudgeten ’’Planerat fastighetsunderhåll’’ för år 2024. Arbetet 

planeras att göras i samverkan med verksamheten.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 mars 2024 § 23. 

 

Tekniska nämnden beslutar 

 

att hemställa till kommunstyrelsen om att bevilja starttillstånd för 

modernisering av hissar till Parkskolan och Lindboskolan från 

investeringsbudgeten ’’Planerat fastighetsunderhåll’’ för år 2024 om 1 500 000 

kronor, 
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Forts TN § 35 

 

att ingen budgetkompensation utgår för investeringens nettokostnadsökning, 

samt 

 

att en slutredovisning av projektet ska ske inom två månader efter projektets 

slutdatum enligt investeringsmallen. 

 

 

 

 
 

_______ 

Exp till: Kommunstyrelsen 

 Förvaltningschef 

 Fastighetsförvaltare 
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TN § 36 

 

Försäljning av Västra fabriken – hemställan till kommunstyrelsen 

Dnr 84/24 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 31 januari 2024 bland annat att 

Västra fabriken är en gammal fabrik som byggts i omgångar och idag rymmer 

den såväl kommunal verksamhet som externa aktörer. Lokalerna för majorite-

ten av de kommunala verksamheterna i huset är inte ändamålsenliga och 

berörda verksamheter tittar tillsammans med kommunens lokalstrateg på andra 

alternativ. Intentionen är att flertalet av kommunens verksamheter kommer att 

flytta ifrån fastigheten.  

 

Fastigheten är över 30 000 kvm och har idag relativt stort renoveringsbehov. 

Med externa hyresgäster är bedömningen att fastigheten skulle kunna utvecklas 

och en god ekonomi skulle kunna fås. Dock är tekniska förvaltningens bedöm-

ning att resurser i form av såväl tid som pengar bör fokuseras på de fastigheter 

där kommunen har kärnverksamhet och att Västra fabriken bör säljas till annan 

intressent som vill utveckla den. Vid 2023 års ingång var det bokförda värdet 

på fastigheten knappt 7 miljoner kronor. Under 2023 och början av 2024 har en 

hyresgästanpassning för en extern hyresgäst genomförts för drygt 20 miljoner 

kronor. Utöver det kvarstår ett par åtgärder av mindre karaktär som förvalt-

ningen är ålagda att göra utifrån befintliga hyresavtal. Totalt bedöms det bok-

förda värdet på fastigheten efter dessa investeringar uppgå till runt 25 miljoner 

kronor.  

 

I förvaltningens ståndpunkt förklaras att man vill sälja Västra fabriken för att 

fokusera och investera tid och ekonomiska medel på fastigheter där kommunal 

kärnverksamhet bedrivs. Förvaltningen föreslår att ett inriktningsbeslut att sälja 

fastigheten görs för att påbörja processen för försäljning tas. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 mars 2024 § 24. 

 

Tekniska nämnden beslutar 

 

att hemställa till kommunstyrelsen att ha som inriktning att sälja Västra 

fabriken. 

 

 

 
_______ 

Exp till: Kommunstyrelsen 

 Förvaltningschef 

 Fastighetsförvaltare 
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TN § 37 

 

Starttillstånd för smartpassage – hemställan till kommunstyrelsen      

Dnr 60/24 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 22 januari 2024 bland annat att 

Räddningstjänsten ställer nya krav på fastighetsägarna kring automatlarm som 

är kopplade till SOS. Detta utifrån att räddningstjänsten kräver tillträde via 

smartpassage eller en inställnings tid för anläggningsskötare på 30 minuter för 

respektive objekt. Alla nya fastigheter med automatiskt brandlarm kräver från 

den 1 januari 2024 att smartpassage finns installerat innan man driftsätter 

byggnaden.  

 

Fastighetsavdelningen har tagit in offert från Finlarm på att installera 

smartpassage och igångsättning av systemet till alla objekt. Detta till en kostnad 

om 600 000 kronor. Utöver det tillkommer en abonnemangskostnad på 190 

kronor i månaden för de 45 adresser (objekt) som behöver anslutas. Denna 

abonnemangskostnad gäller per adress. 

 

Förvaltningen vill ianspråkta medel från investeringsbudgeten ’’Planerat 

fastighetsunderhåll’’ för år 2024. Ingen budgetkompensation ska utgå för 

investeringens nettokostnadsökning. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 mars 2024 § 25.  

 

Tekniska nämnden beslutar 

 

att hemställa till kommunstyrelsen om att bevilja starttillstånd för smartpassage 

från investeringsbudgeten ’’Planerat fastighetsunderhåll’’ för år 2024 om 

600 000 kronor, 

 

att ingen budgetkompensation utgår för investeringens nettokostnadsökning, 

samt 

 

att en slutredovisning av projektet ska ske inom två månader efter projektets 

slutdatum enligt investeringsmallen. 

 

 

 

 

 
_______ 

Exp till: Kommunstyrelsen 

 Förvaltningschef 

 Driftchef 
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TN § 38 

 

Starttillstånd för fas 1 av nybyggnation (partnering) av Nibbleskolan – 

hemställan till kommunstyrelsen    Dnr 81/24 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 27 februari 2024 bland annat att 

under ett antal år har ett arbete med planering för nybyggnation av en ny 

Nibbleskola pågått. En förstudie för skolan påbörjades 2020–2021 och färdig-

ställdes under 2022 efter nytillkomna lagkrav kring den anpassade grundskolan 

(tidigare grundsärskola). Förändringarna i lagkravet har behandlats i en 

projektgrupp representerad av samtliga berörda parter och mynnat ut i bifogad 

förstudie.  

 

Projektet kommer upphandlas via partnering som är en samverkansentreprenad. 

Syftet med partneringavtal är att skapa bästa möjliga förutsättningar för att 

genomföra projektet med samarbete som grund där parternas kompetens och 

resurser ska tas tillvara för projektens bästa i projektets faser.  

 

Den fortsatta beslutsgången för processen av nybyggnationen av Nibbleskolan 

är planerad enligt nedan: 

 

1. Hemställan från barn- och utbildningsnämnden till tekniska nämnden 

 

2. Hemställan från tekniska nämnden till kommunstyrelsen om startbesked 

fas 1 i byggnationen  

 

3. Upphandlingsunderlag till tekniska nämndens arbetsutskott för beslut 

 

4. Genomföra upphandlingen och välja entreprenör (tilldelningsbeslut 

tekniska nämndens arbetsutskott) 

 

5. Påbörja fas 1 – arbeta fram programhandlingar med entreprenör och 

verksamhet – få fram ett riktpris 

 

6. Hemställan från tekniska nämnden till kommunstyrelsen om startbesked 

för fas 2 (byggfasen) utifrån det som arbetats fram i fas 1 

 

7. Bygga skolan 

 

Den första punkten i beslutsgången är klar då tekniska nämnden nu mottagit 

hemställan från barn- och utbildningsnämnden för upphandling av 

partneringprojekt för Nibbleskolan. Hemställan gjordes till tekniska nämnden 

30 januari 2024 § 4. Detta ärende gäller punkt 2 i beslutsgången. 

 

Nästa steg i processen är att tekniska nämnden får starttillstånd från 

kommunstyrelsen om att inleda fas 1 i projektet. Förvaltningen avser därefter  
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Forts TN § 38 

 

gå ut med en upphandling av samverkansentreprenad för fas 1 och option för 

fas 2 gällande Nibbleskolan. Fas 1 innebär framtagandet av programhandlingar 

(det som i en totalentreprenad benämns ”projektering”) och få fram ett riktpris 

för fas 2 som är den utförande delen i projektet. Upphandlingsunderlag är på-

började för att inte tappa fart i projektet och för att så fort som möjligt komma 

vidare i beslutsprocessen. Handlingarna färdigställs av förvaltningen efter start-

besked och beslutas av tekniska nämndens arbetsutskott.  

 

Förvaltningen bedömer att projekteringen eller fas 1 landar på 5–7 miljoner 

kronor. Investeringsmedel för nybyggnationen av Nibbleskolan finns avsatta i 

kommunens investeringsbudget för åren 2023 till 2026 om totalt 430 miljoner 

kronor, varav 5 miljoner kronor för 2023 som kommer ombudgeteras till 2024.  

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 mars 2024 § 26. 

 

Tekniska nämnden beslutar 

 

att hemställa till kommunstyrelsen om att bevilja starttillstånd för fas 1 av 

nybyggnation (partnering) av Nibbleskolan om maximalt 7 miljoner kronor av 

medel i investeringsbudgeten för Nibbleskolan. 

 

 

 

 

 
_______ 

Exp till: Kommunstyrelsen 

 Förvaltningschef 

 Projektledare 
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TN § 39 

 

Återrapport gällande uppdrag om byggnation avseende Nibbleskolan 

Dnr 82/24 

 

Kommunfullmäktige beslutade den 16 juni 2022 § 101 om att en ny skola på 

Nibbleområdet ska uppföras för en treparallellig skola för årskurs f-6 för 525 

elever och en särskild undervisningsgrupp och att skolan ska innehålla 

tillagningskök. Vidare beslutade kommunfullmäktige att uppdra till tekniska 

nämnden samt barn- och utbildningsnämnden bland annat att återkomma med 

en beräknad tidplan och budget för projektet inklusive skolgård och inventarier, 

en beräknad tidplan och budget för Fredhemsskolans och grundsärskolans 

verksamhetslokaler samt att starta projektering av ny skola. 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 27 februari 2024 bland annat att 

förvaltningen anser att uppdragen anses besvarade i och med återrapporteringen 

samt att svar på uppdragen för fullstor idrottshall och plan för Fredhemsskolan 

hanteras i särskilda projekt inom ramen för lokalförsörjningsplanen. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 mars 2024 § 27. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta 

 

att anse utredningsuppdraget som redovisat. 

 

 

 

 

 
_______ 

Exp till: Kommunstyrelsen 

 Förvaltningschef 

 Projektledare 
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TN § 40 

 

Direktiv för investering av solceller som inte innehåller sällsynta 

jordartsmetaller eller kadmium   Dnr 495/23 

 

Rolf Lindström (M) väcker vid sittande sammanträde den 27 september 2023 § 

92 ärende gällande direktiv för investering av solceller. Nämnden beslutade att 

ärendet skulle behandlas vid ett senare tillfälle. 

 

I initiativet anförs att man vill att Hallstahammars kommun ska arbeta fram ett 

direktiv för investering av solceller som inte innehåller sällsynta 

jordartsmetaller eller kadmium. 

 

Tekniska förvaltningen anför i skrivelse den 21 februari 2024 bland annat att 

förvaltningen arbetar med en omställning kring energieffektivisering (EBUP), 

bidrar och skapar förutsättningar för att uppnå kommunens hållbarhetsarbete. 

Förvaltningen tar hänsyn till och säkerställer att de solceller som investeras i 

uppnår tillräcklig certifiering, miljöklassning och standard. När ny forskning 

gör genombrott på marknaden och ingår branschens certifieringar, miljöklass-

ningar och standarder är det en självklarhet att förvaltningen överväger att 

investeringar görs i dessa. Andra kommuner som har riktlinjer för solceller har 

efter stickprov visat att dessa inte nämner förhållningssätt eller direktiv kopplat 

till sällsynta jordartsmetaller. Förvaltningen anser att tillräcklig hänsyn tas till 

investering av solceller idag och att det idag inte ses finnas behov av ett 

direktiv kopplat till det. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 mars 2024 § 28. 

 

Rolf Lindström (M) yrkar bifall till direktiv för investering av solceller som 

inte innehåller sällsynta jordartsmetaller eller kadmium. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar tekniska nämnden med bifall 

till arbetsutskottet förslag och avslag på Rolf Lindströms (M) yrkande. 

 

Tekniska nämnden beslutar således 

 

att man avslår framställan om att ta fram ett direktiv för investering av solceller 

som inte innehåller sällsynta jordartsmetaller eller kadmium. 

 

Mot beslutet reserverar sig Rolf Lindström (M) och Mattias Janssen (SD). 

 
 

 

_______ 

Exp till: Rolf Lindström (M) 

 Förvaltningschef 

 Projektledare 
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TN § 41 

 

Svar på motion av Bertil Bredin (M) gällande att inventera och underhålla 

den offentliga konsten i Hallstahammar    Dnr 244/22 

 

Bertil Bredin (M) anför i en motion: 

 

”I Hallstahammar finns ett antal offentliga konstverk. Hallstahammars 

Konstförening har med stöd av Kultur- och Fritidsförvaltningen utvecklat en 

Konstpromenad med syfte att åskådliggöra den konst som finns i de 

Hallstahammar tätort. Konstpromenaden finns i form av en karta med kortfattad 

presentation av de olika konstföremålen och en slinga som man kan gå för att 

se dessa. 

 

I samband med arbetet med Konstpromenaden har det blivit uppenbart att de 

flesta objekten är i stort behov av renovering och uppskyltning för att vara 

presentabla och bevaras till eftervärlden. Några konstverk kan behöva flyttas 

för att göras tillgängliga. Den ursprungliga tanken med konstens placering har 

satts ur spel genom förändringar i samhället. Den offentliga konsten saknar i de 

flesta fall skyltning som ger upplysning om verkets namn, konstnär, 

tillverkningsår och annan information som kan vara av intresse för betraktaren. 

 

En motion med syfte att göra den offentliga konsten mer tillgänglig och 

attraktiv behandlades i Kommunstyrelsen den 4 december 2017. Beslutet som 

senare togs av Kommunfullmäktige var att: 

 

- Strategi kring utsmyckning av offentliga miljöer tas fram samt att en plan görs 

för underhåll av de offentliga konstverken. 

 

Ingenting har hänt sedan dess. Det är anmärkningsvärt att ett beslut fått ligga 

utan åtgärd i mer är 4 år. Med anledning av detta har vi följande yrkanden: 

 

• Inventera den offentliga konsten i Hallstahammar 

• Genomför rengöring och renovering av de verk som är i behov av 

detta 

• Flytta de konstverk som är olämpligt placerade 

• Tillse att alla konstverk är försedda med skyltar med adekvat 

information 

• Upprätta en plan för kontinuerligt underhåll av offentlig konst i 

kommunens ägo 

• Anslå erforderliga medel i kommande budgetar.” 

 

Av tekniska förvaltningens skrivelse daterad den 27 februari 2024 framgår 

bland annat att tekniska förvaltningen och kultur- och fritidsförvaltningen har 

samverkan kring denna motion och tekniska förvaltningen anser att de åtgärder 

som kultur- och fritidsförvaltningen föreslagit är förslag som även tekniska  
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Forts TN § 41 

 

förvaltningen står bakom. 

 

Tekniska nämndens ordförande anför i skrivelse: 

 

”Konstverken som motionären hänvisar till genom Konstpromenaden och de av 

dessa verk som kommunen äger är Kultur- och fritidsnämndens ansvar enligt 

gällande ’Anvisning för hur förslag till utsmyckning och konstnärlig 

utsmyckning av offentliga platser och byggnader ska hanteras av 

förvaltningarna.’ 

 

Därmed är även finansiering och eventuell äskande av budgettillskott för 

möjliga åtgärder Kultur- och fritidsnämndens ansvar enligt gällande anvisning. 

När Kultur- och fritidsnämnden ordnar ett samråd om offentlig konst, så bör 

Tekniska nämnden delta i samrådet. 

 

Om det finns oklarheter om anvisningar och rutiner som berör flera 

förvaltningar så beslutas ändringar och tydliggöranden av kommunchefen 

enligt de antagna ’Riktlinjer för terminologi av olika typer av dokument i 

Hallstahammars kommun’.” 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 mars 2024 § 29. 

 

Rolf Lindström (M) yrkar bifall till förvaltningens skrivelse. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar tekniska nämnden med bifall 

till arbetsutskottets förslag och avslag på Rolf Lindströms (M) yrkande. 

 

Tekniska nämnden beslutar således 

 

att motionen ska anses vara besvarad med hänvisning till tekniska nämndens 

ordförandes skrivelse. 

 

Mot beslutet reserverar sig Rolf Lindström (M). 

 

 

 
_______ 

Exp till: Kommunstyrelsen 

 Förvaltningschef 
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TN § 42 

 

Budgetunderlag för tekniska nämnden 2025-2027     Dnr 83/24 

 

Hallstahammars kommun använder en resursfördelningsmodell vid fördelning 

av budget till nämnderna. Den grundar sig i vad det kostar att bedriva 

kommunens verksamheter på samma sätt nästkommande år. En del i resursför-

delningsmodellen är den demografiska kompensationen som utgår från 

befolkningsutvecklingen och de kostnader som verksamheten har idag. 

Nämnderna kompenseras med volymkompensation, eller då det saknas en 

tydlig demografisk koppling en generell kompensation. Tekniska nämnden är 

en av nämnderna som får generell kompensation. Kompensationen utgår från 

innevarande budgetram som multipliceras med befolkningsökningen och upp-

räknas med ett vägt prisindex.  

 

Tekniska förvaltningen påverkas inte i lika stor grad som de andra förvaltning-

arna av ökade volymer eller demografiska förändringar. Generell kompensation 

delas ut enligt resursfördelningsmodellen till Stabens övergripande område 

samt gata/parkavdelningen, då dessa verksamheter är skattefinansierade och 

berörs av demografiska förändringar. Städavdelningen och fastighetsavdelning-

en är intäktsfinansierade och får ingen tilldelad budgetram eller kompensation 

enligt resursfördelningsmodellen. 

 

Tekniska förvaltningen har upprättat budgetunderlag för tekniska nämnden 

2025-2027. 

 

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 13 mars 2024 § 30. 

 

Rolf Lindström (M) yrkar avslag på förslag till budgetunderlaget. 

 

Sedan propositionsordningen godkänts beslutar tekniska nämnden med bifall 

till arbetsutskottets förslag och avslag på Rolf Lindströms (M) yrkande. 

 

Tekniska nämnden beslutar således 

 

att godkänna budgetunderlag för tekniska nämnden 2025-2027 och överlämna 

den till kommunstyrelsen. 

 

 

 

 
 

_______ 

Exp till: Kommunstyrelsen 

 Förvaltningschef 

 Controller 
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TN § 43 

 

Besök på Strömsholms skola     Dnr 108/24 

 

Rolf Lindström (M) väcker ärende om att diskussioner har framkommit 

gällande Strömsholms skola. Tidigare i nämnden har takets kondition varit ett 

ärende. Rolf Lindström (M) anser att det är av intresse för nämndens ledamöter 

att besöka skolan för att bilda en uppfattning av fastigheten och lokalernas 

skick. 

 

Tekniska nämnden beslutar 

 

att ett besök av Strömsholms skola kommer att ske. 

 

 

 

 

 
_______ 

Exp till: Rolf Lindström (M) 

 Förvaltningschef 
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TN § 44 

 

Kameraövervakning på Stationshuset i Kolbäck     Dnr 109/24 

 

Rolf Lindström (M) väcker ärende om att sätta upp övervakningskameror 

innan- och utanför Stationshuset i Kolbäck.  

 

Peter Ristikartano (MP) yrkar att initiativet ska behandlas vid ett senare 

tillfälle. 

 

Tekniska nämnden beslutar i enlighet med Peter Ristikartanos (MP) 

yrkande 

 

att ärendet gällande kameraövervakning på Stationshuset i Kolbäck ska 

behandlas vid ett senare tillfälle. 

 

 

 

 

 
_______ 

Exp till: Rolf Lindström (M) 

 Förvaltningschef 
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TN § 45 

 

Anmälningar 

 

Följande anmälningar noteras: 

 

-   allmänna ärenden/handlingar enligt anmälningsbilaga daterad 2024-03-27. 

 

-   delegationsbeslut enligt anmälningsbilaga daterad 2024-03-27. 

 

-  arbetsutskottets protokoll 2024-03-13. 

 

 

 

Anmälningarna föranleder inget beslut. 

 

 


